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ZWIĘZŁE UZASADNIENIE

Wniosek Komisji

Kontekst

Komisja proponuje utworzenie nowego niezależnego Europejskiego Urzędu ds. Rynku 
Łączności Elektronicznej ściśle współpracującego z krajowymi organami regulacyjnymi 
i Komisją. Zgodnie z wnioskiem, w skład nowego urzędu wejdzie Rada Organów 
Regulacyjnych, w której zasiądą szefowie krajowych organów regulacyjnych ze wszystkich 
państw członkowskich, i zastąpi on Europejską Grupę Regulatorów.

Komisja proponuje, aby nowa agencja służyła jej specjalistycznym doradztwem, zwłaszcza 
w celu przygotowania decyzji regulacyjnych, w celu kontynuacji rozszerzania rynku 
wewnętrznego przez zwiększenie spójności w zastosowaniu przepisów UE, oraz by stanowiła 
ośrodek wiedzy fachowej w zakresie sieci i usług łączności elektronicznej na poziomie 
europejskim.

Nowy Urząd przejmie także funkcje Europejskiej Agencji Bezpieczeństwa Sieci i Informacji 
(ENISA), co pozwoli przezwyciężyć wiele problemów stwierdzonych w trakcie 
funkcjonowania ENISA.

Główne zadania nowego Urzędu 

Działalność Urzędu uzupełniałaby (ale nie powielałaby, według Komisji) na poziomie 
europejskim zadania regulacyjne realizowane na poziomie krajowym przez krajowe organy 
regulacyjne, przy czym w szczególności urząd: 

 stanowiłby platformę współpracy krajowych organów regulacyjnych;
 sprawowałby nadzór regulacyjny nad określaniem i analizą rynków oraz 

podejmowaniem środków zaradczych;
 zajmowałby się określaniem rynków ponadgranicznych;
 doradzałby w kwestii harmonizacji w dziedzinie częstotliwości radiowych;
 miałby uprawnienia decyzyjne w zakresie administrowania numeracją telefoniczną 

oraz uprawnienia doradcze w kwestii przenoszenia numerów;
 zajmowałby się bezpieczeństwem sieci i informacji;
 pełniłby ogólne funkcje informacyjne i doradcze.

Skutki finansowe

Na całość okresu 2010-2013 koszty proponowanego przez Komisję nowego urzędu 
ds. telekomunikacji wyniosą 88,3 miliony euro, z czego 34 miliony zostaną przeznaczone na 
wydatki operacyjne, a 54,3 miliony na wydatki administracyjne (39,2 miliony euro na zasoby 
ludzkie i 15,1 milionów na inne wydatki administracyjne).

Szacuje się, że roczny budżet wyniesie 10 milionów euro w ciągu pierwszego roku, zaś od 
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trzeciego roku działania Urzędu będzie on wynosił 28 milionów euro. Poza wkładem 
finansowym ze strony Wspólnoty, Urząd, którego dotyczy niniejszy wniosek, może pobierać 
opłaty za niektóre usługi. Dochody uzyskane przez Urząd za świadczone usługi będą stanowić 
dodatkowe źródło finansowania jego działalności.

Szacuje się, że liczba pracowników Urzędu po jego pełnym ustanowieniu osiągnie 134 pełne 
etaty. Liczba ta obejmuje również zadania i zasoby przejęte od ENISA w 2011 r.

Przeciwwagą dla tych kosztów powinny być oszczędności uzyskane dzięki włączeniu ENISA 
w skład Urzędu, którego dotyczy niniejszy wniosek. Obecnie roczny budżet ENISA wynosi 
około 8 milionów euro. Mimo tych spodziewanych oszczędności wynikających z zamknięcia 
ENISA Komisja podkreśla w ocenie skutków finansowych, że niniejszy wniosek dotyczący 
utworzenia nowego urzędu będzie wymagał przesunięć w ramach odpowiedniej pozycji 
w perspektywie finansowej.

Ocena

Z budżetowego punktu widzenia sprawozdawczyni komisji opiniodawczej zaleca 
sprzeciwić się utworzeniu nowego Urzędu ds. Rynku Łączności Elektronicznej ze 
względu na niepewności dotyczące jego finansowania. Do sformułowania takiego wniosku 
skłaniają następujące powody:

1) Nowy Urząd ds. Rynku Łączności Elektronicznej musi być finansowany z podpozycji 1a 
wieloletnich ram finansowych na lata 2007-2013, w której marginesy są szczególnie 
ograniczone. W pozycji tej konieczne było już dokonanie pewnych przesunięć w celu 
uzyskania porozumienia w sprawie finansowania projektu Galileo. W wyniku tego margines 
w podpozycji 1a na rok 2008 wyniósł 0. Faktem jest, że Komisja rzeczywiście wskazała w 
ocenie skutków finansowych, że przesunięcia w ramach podpozycji 1a będą niezbędne do 
utworzenia nowej agencji ds. telekomunikacji.

Nie przedstawiono jednak żadnych dalszych szczegółowych informacji na temat tego 
przesunięcia. Finansowanie nowej agencji nie jest ujęte ani w ostatnim programowaniu 
finansowym Komisji z dnia 31 stycznia 2008 r., ani też w tabelach załączonych do rocznej 
strategii politycznej, w której stwierdzono po prostu, że urząd, który powstanie w 2010 r., 
„finansowany będzie częściowo dzięki przesunięciom w obszarze polityki społeczeństwa 
informacyjnego, a częściowo dzięki dodatkowej kwocie 37,5 milionów euro na okres 2009-
2013”. Do tej pory Komisja nie była w stanie dokładnie określić, w jaki sposób ma to się 
odbyć.

Jeżeli finansowanie agencji już w chwili obecnej wymaga przesunięć, każdy nowy priorytet 
pojawiający się przyszłości będzie znacznie trudniejszy, a może nawet niemożliwy do 
sfinansowania przy obecnych marginesach. Sprawozdawczyni uważa, że jest to nie do 
zaakceptowania (patrz poprawka 1).

2) W tym kontekście należy ponownie zwrócić uwagę na fakt, że takie agencje jak 
zaproponowana w niniejszym wniosku nowa agencja wypełniają także zadania 
administracyjne. Dlatego należy poważnie zastanowić się nad możliwością finansowania 
takich organów z pozycji 5 wieloletnich ram finansowych, co daje taką dodatkową korzyść, 



AD\725661PL.doc 5/7 PE405.749v02-00

PL

że marginesy nie są tak wąskie jak w przypadku innych pozycji operacyjnych (patrz 
poprawka 2).

POPRAWKI

Komisja Budżetowa zwraca się do Komisji Przemysłu, Badań Naukowych i Energii, jako do 
komisji przedmiotowo właściwej, o odrzucenie niniejszego wniosku Komisji ze względu na 
niejasności dotyczące jego finansowania i o naniesienie w swoim sprawozdaniu 
następujących poprawek:

Poprawka 1

Projekt rezolucji legislacyjnej
Ustęp 1 a (nowy)

Projekt rezolucji legislacyjnej Poprawka

1a. uważa, że kwota referencyjna 
wskazana we wniosku legislacyjnym nie 
jest zgodna z pułapem podpozycji 1a 
obecnych wieloletnich ram finansowych 
na lata 2007-2013 bez zagrożenia 
finansowania innych priorytetów; 
zauważa, że Komisja oznajmiła swój 
zamiar finansowania nowego 
Europejskiego Urzędu ds. Rynku 
Łączności Elektronicznej w ramach 
podpozycji 1a częściowo dzięki 
przesunięciom, a częściowo poprzez 
dodatkową kwotę na okres 2009-2013; 
wskazuje jednak, że władza budżetowa nie 
otrzymała do tej pory żadnej informacji 
dotyczącej szczegółów tego przesunięcia, 
w chwili obecnej nie jest zatem jasne, 
jakich programów czy priorytetów ono 
dotyczy i jakie przyniesie skutki w ciągu 
okresu finansowego oraz czy w podpozycji 
1a pozostanie odpowiedni margines 
środków;

Poprawka 2

Projekt rezolucji legislacyjnej
Ustęp 1 b (nowy)
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Projekt rezolucji legislacyjnej Poprawka

1b. podkreśla, że zaproponowany Urząd 
ds. Rynku Łączności Elektronicznej 
będzie pełnił również zadania 
administracyjne i wspomagał Komisję; 
z tego względu uważa, że należy zbadać 
wszystkie możliwości finansowania tego 
nowego urzędu w ramach wieloletnich 
ram finansowych na lata 2007-2013, 
w tym z pozycji 5, która jak się wydaje 
nadal dysponuje odpowiednim 
marginesem środków;

Poprawka 3

Projekt rezolucji legislacyjnej
Ustęp 1 c (nowy)

Projekt rezolucji legislacyjnej Poprawka

1c. podkreśla, że przy ustanawianiu 
Europejskiego Urzędu ds. Rynku 
Łączności Elektronicznej zastosowanie 
mieć będą przepisy pkt 47 porozumienia 
międzyinstytucjonalnego (PMI) z dnia 17 
maja 2006 r.; podkreśla, że jeżeli władza 
ustawodawcza podejmie decyzję 
o ustanowieniu takiej agencji, Parlament 
przystąpi do negocjacji z drugim organem 
władzy budżetowej w celu terminowego 
uzyskania porozumienia w sprawie 
finansowania tej agencji zgodnie 
z odpowiednimi przepisami PMI;
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